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INAUGURADA LA FIRA NACIONAL DE L’AUTOMÒBIL A L’APARCAMENT DEL PARC CENTRAL

Bartumeu promet ajudes al sector,
tot i que «no hi posarem diners»

CLARA GARNICA*
ANDORRA LA VELLA

33 Uns visitants passegen enmig de la pluja per la fira, durant el matí d’ahir.

ONA MORANTE

Afirma que estudien
donar suports
indirectes a través
d’un ‘pla renove’

L’AIVA pronostica
que la davallada de
matriculacions seguirà
fins a final d’any

E
l cap de Govern, Jaume Bar-
tumeu, acompanyat de Mai-
te Mas, presidenta de l’Asso-
ciació d’Importadors de Ve-

hicles d’Andorra (l’AIVA) i Rosa Fer-
rer, cònsol d’Andorra la Vella, van
donar el tret de sortida ahir a la 24a
edic ió de la F i ra Nac ional de
l’Automòbil. Durant el passeig inau-
gural, que es va haver de realitzar so-
ta la pluja, Bartumeu va poder par-
lar amb els concessionaris i amb re-
presentants del sector, que li van
manifestar la seva preocupació per
la situació que estan patint. Durant
l’acte, el cap de Govern va prometre
una reunió amb l’AIVA per tractar el
tema. Bartumeu va parlar de mesu-
res de reactivació econòmica del sec-
tor, que ja havia proposat a l’ante-
rior Govern com a mesura anticrisi.
Algunes de les possibilitats estudia-
des serien modificar els nivells de

diòxid establerts o ajudes indirectes
a partir d’un Pla renove. Tot i això,
Bartumeu va manifestar «que no po-
dem posar diners directament».
D’aquesta manera, el líder social-
demòcrata va deixar clar que no se-
guiran les mesures d’inversió de ca-
pital realitzades pels governs de
països com ara Alemanya o més re-
centment Espanya.

Per la seva part, Mas va mostrar-se
optimista pel que fa als futurs
acords amb el Govern entrant, i va
afirmar que «trobarem la manera
per recuperar-nos de la davallada».
Tot i això, la presidenta de l’AIVA va
pronosticar una baixada de les ma-
triculacions de vehicles fins a final
d’any, que «almenys esperem que si-
gui menys accentuada que fins ara».

Respecte a la previsió de vendes,
Mas creu que es pot arribar a xifres
similars a les de l’any passat, tot i el
possible mal temps. Per aconseguir–
ho, va explicar que la fira d’aquest
any «presenta uns descomptes en ve-
hicles com mai».

La cònsol Ferrer també va parlar
de la fira i va mantenir la col.labora-
ció del Comú per a edicions poste-

riors. Respecte a un possible canvi
d’ubicació en aquest tipus d’esdeve-
niments, proposada per l’oposició
per evitar problemes de trànsit, Fer-
rer va explicar «que de moment no
hi ha un altre lloc per realitzar-los» i
que en qualsevol cas caldria una im-
portant inversió econòmica que ara
per ara no es contempla. H
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Peticions individuals de venedors

Durant el passeig inaugural, Bartumeu va haver d’escoltar les sol.licituds
dels concessionaris que, un a un, li van demanar actuacions a curt termini

EL PERIÒDIC
ANDORRA LA VELLA

«¡Déu n’hi dó, que et toqui el sec-
tor de l’automòbil per a la primera
visita oficial!». Aquesta frase va so-
nar ahir més d’una vegada, fent
broma, entre les personalitats que
van acompanyar al cap de Govern
en el seu passeig per la fira. No va
ser tasca fàcil, ja que les primeres
paraules dels venedors, un cop sa-

ludats, anaven dirigides a reivindi-
car ajudes a un sector que es troba
en un moment molt delicat.

Un d’ells va ser Jaume Comabella,
d’Interauto, que li va demanar «que
pensi en el ram i que tingui en
compte les mesures preses a
països com Alemanya i Espanya».
Comabella va explicar a més que
tampoc els ajuda el bloqueig dels
bancs per donar capital. El responsa-

ble d’Interauto espera vendre una
xifra similar a la de l’any passat,
que va ser de 5 vehicles. Ahir al
matí ja n’havia venut un, va dir.

Les expectatives entre els conces-
sionaris eren força pessimistes. Un
d’ells li va recordar a Bartumeu
que no vivia una situació similar
des del 83. Enric Tarrado, d’Opel,
només va pronosticar la venda de
dos cotxes durant la fira. H

els números
300 VEHICLES EN
10.000 METRES

< La fira disposa aquest any
d’un total de 300 vehicles,
distribuïts en 19 concessionaris i
50 marques diferents. Es tracta
d’unes xifres similars a les de
l’any passat, així com pel que fa
a l’espai dedicat: 10.000 metres
quadrats. Des de l’AIVA van
afirmar que firmarien unes
vendes similars a les darreres.

< La novetat d’aquest any, i
pensant en la delicada situació
econòmica, és que, a més de
vehicles nous, un terç dels que
s’exposen són d’empresa, a km.
0, seminous o de gerència, fet
que converteix l’esdeveniment
també en una fira d’ocasió.


